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ΚΥΡΙΑΚΗ Δ´ ΜΑΤΘΑΙΟΥ: Ο Χριστός βλέπει την 
καρδιά μας και αντίστοιχα ανταποκρίνεται.
/ Γενικά Θέματα

«Καί λέγει αὐτῷ· ἐγώ ἐλθών θεραπεύσω αὐτόν» (Ματθ. 8.7).

Ἀνάμεσα στά πολλά θαύματα καί τίς θεραπεῖες πού ἐπιτέλεσε ὁ Χριστός κατά τή 
διάρκεια τῆς ἐπιγείου ζωῆς συγκαταλέγεται καί τό θαῦμα τῆς θεραπείας τοῦ 
δούλου τοῦ ἑκατοντάρχου πού μᾶς παρουσίασε τό σημερινό εὐαγγελικό 
ἀνάγνωσμα.
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Στήν Καπερναούμ συνάντησε ὁ Χριστός ἕνα Ρωμαῖο ἀξιωματικό, ἕνα 
ἑκατόνταρχο, ὁ ὁποῖος τόν πλησίασε καί τοῦ εἶπε γιά τό πρόβλημα πού 
ταλαιπωροῦσε τόν δοῦλο του. «Κύριε, ὁ παῖς μου βέβληται ἐν τῇ οἰκίᾳ 
παραλυτικός, δεινῶς βασανιζόμενος».

Ἕνας ἄγνωστος ἄνθρωπος εἶναι αὐτός πού ὁμιλεῖ, ἕνας εἰδωλολάτρης, καί τό 
πρόσωπο πού βασανίζεται ἀπό τήν παραλυσία δέν εἶναι ὁ ἴδιος, δέν εἶναι τό 
παιδί του. Εἶναι ὁ δοῦλος του, ἕνα πρόσωπο δηλαδή πού σύμφωνα μέ τή 
ρωμαϊκή νομοθεσία ἦταν πράγμα καί ἰδιοκτησία τοῦ κυρίου του.

Ὁ ἑκατόνταρχος δέν ζητᾶ τίποτε ἀπό τόν Χριστό, ἁπλῶς τοῦ ἀναφέρει τήν 
ἀσθένεια. Ἀλλά ὁ παντογνώστης Κύριος διακρίνει πίσω ἀπό τίς λέξεις τήν 
ἀγάπη καί τήν πίστη τοῦ ἑκατοντάρχου. Γι᾽ αὐτό καί ἀμέσως, χωρίς νά πεῖ τίποτε 
ἄλλο, χωρίς νά ζητήσει ὁποιαδήποτε διευκρίνιση, προσφέρει γενναιόδωρα 
τή βοήθειά του. «Ἐγώ θά ἔρθω νά τόν θεραπεύσω».

Δέν λέει ὁ Χριστός φέρτε τον ἐδῶ, ὅπως λέει σέ ἄλλες περιπτώσεις. 



Προσφέρεται νά πάει ὁ ἴδιος στό σπίτι τοῦ ἑκατοντάρχου γιά νά τόν θεραπεύσει, 
χωρίς κἄν νά τοῦ τό ἔχει ζητήσει.

Πόση ἀγάπη κρύβει, ἀδελφοί μου, αὐτή ἡ προσφορά τοῦ Χριστοῦ καί πόσο 
διδακτική εἶναι γιά ὅλους μας. Πόσες φορές ἀκοῦμε γιά ἀνθρώπους πού 
ὑποφέρουν, γιά ἀνθρώπους πού χρειάζονται τή βοήθειά μας, πού ἔχουν τήν ἀνάγκη 
μας, κι ὅμως ἀδιαφοροῦμε, καθυστεροῦμε νά ἀνταποκριθοῦμε, ἀναβάλλουμε τήν 
ἐπίσκεψή μας σ᾽ αὐτούς; Ὅμως ὁ Χριστός μᾶς δίδει ἕνα διαφορετικό παράδειγμα.

Σπεύδει νά θεραπεύσει τόν παράλυτο δοῦλο καί μόνο πού ἀκούει ὅτι 
ταλαιπωρεῖται. Καί ἄς τοῦ εἶναι ἄγνωστος τόσο ὁ ἑκατόνταρχος ὅσο καί ὁ 
δοῦλος του. Σπεύδει ἀπό ἀγάπη γιά τό ἄρρωστο πλάσμα του, ἀλλά καί 
ἀνταποκρινόμενος στήν ἀγάπη τοῦ ἑκατοντάρχου πρός τόν δοῦλο του. Σπεύδει 
ἀκόμη γιά νά ἀνταμείψει τήν πίστη τοῦ ἑκατοντάρχου πού θά ἀποκαλυφθεῖ σέ λίγο, 
ὅταν θά ἀπαντήσει στήν πρόταση τοῦ Χριστοῦ πώς δέν εἶναι ἱκανός γιά νά ἔρθει ὁ 
Χριστός στό σπίτι του, ἀλλά ὅτι ἀρκεῖ καί ἕνας λόγος του καί μία ἐντολή του γιά 
νά θεραπευθεῖ ὁ δοῦλος του.

«Καί λέγει αὐτῷ· ἐγώ ἐλθών θεραπεύσω αὐτόν».

Ἀδελφοί μου, ἡ φράση αὐτή τοῦ Κυρίου μας εἶναι ἕνα μάθημα γιά μᾶς καί γιά ἕναν 
ἀκόμη λόγο. Γιατί πολλές φορές ζητοῦμε ἀπό τόν Χριστό νά ἱκανοποιήσει 
διάφορα αἰτήματά μας καί ἀδημονοῦμε, ὅταν δέν ἀνταποκρίνεται, καί 
ἀποροῦμε γιατί νά συμβαίνει αὐτό.

Τήν ἀπάντηση ὅμως μᾶς τήν δίνει μέσα ἀπό τό σημερινό εὐαγγελικό ἀνάγνωσμα. 
Ἄν ὁ Χριστός ἀνταποκρίνεται τόσο ἄμεσα στό αἴτημα τοῦ ἑκατοντάρχου, εἶναι, 
γιατί, ὅπως εἴπαμε, διαβλέπει τήν πίστη καί τήν ἀγάπη του. Καί αὐτή τήν πίστη καί 
τήν ἀγάπη εἶναι πού χρειαζόμαστε καί ἐμεῖς, ἐάν θέλουμε νά ἀνταποκρίνεται ὁ 
Χριστός καί στά δικά μας αἰτήματα.

Ὑπάρχει ὅμως καί κάτι ἀκόμη πού μᾶς διδάσκει σήμερα ὁ Χριστός μέ τήν ἄμεση 
ἀνταπόκρισή του στό αἴτημα τοῦ ἑκατοντάρχου. Καί αὐτό εἶναι ὅτι ἡ ἀνταπόκριση 
τοῦ Χριστοῦ στά αἰτήματα καί τίς παρακλήσεις μας ἐξαρτᾶται καί ἀπό τή δική μας 
ἀνταπόκριση στά δικά του αἰτήματα. Γιατί καί ὁ Χριστός ζητᾶ ἀπό ἐμᾶς νά 
ἀνταποκρινόμαστε στό θέλημα καί τίς ἐντολές του. Ζητᾶ ἀπό ἐμᾶς τήν ἀγάπη 
μας. Ζητᾶ τήν καρδιά μας. Ζητᾶ νά τόν ἀκολουθοῦμε. Σέ πόσα ἀπό αὐτά 
ἀνταποκρινόμαστε, ἀδελφοί μου, μέ τήν ταχύτητα καί τήν ἀμεσότητα μέ τήν ὁποία 
ἀνταποκρίνεται ὁ Χριστός στό αἴτημα τοῦ ἑκατοντάρχου; Καί ἄν ἐμεῖς δέν 
ἀνταποκρινόμαστε ἤ ἄν ἀδιαφοροῦμε ἤ ἄν κάνουμε διαφορετικά ἀπό αὐτό πού 
μᾶς ζητᾶ ὁ Χριστός, τότε πῶς περιμένουμε νά ἀνταποκριθεῖ καί Ἐκεῖνος στά δικά 



μας αἰτήματα;

Γι᾽αὐτό, ἀδελφοί μου, ἄς διδαχθοῦμε ἀπό τό παράδειγμα καί τοῦ Χριστοῦ καί τοῦ 
ἑκατοντάρχου. Ἄς διδαχθοῦμε ἀπό τήν πίστη τοῦ Ρωμαίου ἀξιωματικοῦ τήν ὁποία 
ἐπαίνεσε τόσο πολύ ὁ Χριστός, ἀλλά καί ἀπό τήν ἄμεση ἀνταπόκριση τοῦ 
Χριστοῦ, καί ἄς σπεύδουμε μέ πίστη νά ἀκολουθοῦμε τίς ἐντολές του, ὥστε νά 
ἔχουμε τή χαρά νά ἀκοῦμε τόν Χριστό νά ἐπαναλαμβάνει καί στή δική μας ζωή τό: 
«ἐγώ ἐλθών θεραπεύσω αὐτόν». Θά ἔρθω ἐγώ γιά νά σέ θεραπεύσω καί νά 
ἱκανοποιήσω τό αἴτημά σου.
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